
نوشاد عالمیان: مقابل نیما خوب بازی نمی کنم 

نوشاد عالمیان ملی پوش تنیس روی میز ایران گفت: فکر 
می کنم من هم بتوانم از طریق رنکینگ سهمیه المپیک را 
بگیرم و سهمیه من قطعی است، در نتیجه من و نیما می توانیم 

با هم در المپیک پاریس حضور داشته باشیم. 
   ارزیابی عملکرد 

 نوشاد عالمیان در گفت وگو با ایسنا درباره عملکرد خود و 
برادرش در مسابقات انتخابی المپیک آسیا میانه بیان کرد: 
مسابقات خیلی خوب تمام شد من و نیما توانستیم به فینال 
برسیم و در نهایت نیما از این مسابقات سهمیه المپیک 
پاریس را گرفت. فکر می کنم من هم بتوانم از طریق رنکینگ 
سهمیه المپیک را بگیرم. سهمیه من از طریق رنکینگ قطعی 
است و من و نیما می توانیم با هم در المپیک پاریس حضور 
داشته باشیم. تمام تلاش ما این است که بتوانیم در المپیک 
بهترین نتایج را بگیریم، پینگ پنگ را ارتقا دهیم و دل مردم 

را شاد کنیم. 
   شکست مقابل برادر 

نوشاد در مورد شکست خود مقابله برادرش نیما در فینال 
انتخابی المپیک گفت: من هم برای برد رفته بودم، اما مقابل 
نیما خیلی خوب بازی نمی کنم. کسانی که مسابقات آخر ما را 

هم دیده باشند، می توانند این را بگویند که نیما پیروز بوده 
است. در این مسابقات هم نیما بهتر بازی کرد و توانست پیروز 
باشد. با توجه به اینکه فکر می کنم سهمیه المپیک من هم 
کنون دیگر می توانیم هر دو سهمیه مردان را  قطعی باشد ا

داشته باشیم. 
   برنامه بعدی 

ملی پوش تنیس روی میز ایران در مورد برنامه خود تا اعلام 
گرب و اسلوونی  رنکینگ نهایی المپیک گفت: دو مسابقه در زا

گرب شرکت می کنم  پیش رو است که من در مسابقات زا
و امیرحسین هدایی و نیما عالمیان در مسابقات 
کرد. فدراسیون جهانی  اسلوونی شرکت خواهند 
فدراسیون جهانی ۱۲ سهمیه از طریق رنکینگ توزیع 
می کند و فکر می کنم در رده هفتم یا هشتم رنکینگ 

المپیک باشم. یکی، دو بازیکن اروپایی که در رنکینگ 
جلوتر از من هستند احتمال زیاد بتوانند در 

قاره اروپا سهمیه بگیرند و سهمیه المپیک 
من قطعی است. 

   انتقاد 
انتقادهایی  به  اشاره  با  نوشاد 

که نسبت به شکست نیما عالمیان مقابل زوخید بازیکن 
خ داد، تصریح  ازبکستان در مرحله گروهی انتخابی المپیک ر
خ داد که فکر  کرد: شیطنت هایی از سوی برخی رسانه ها ر
می کنم درست نباشد. در همان اوایل مسابقات نیما یک 
کام را به نیما نسبت دادند  گذار کرد و عنوان نا بازی خود را وا
که درست نبود چون هنوز مسابقات تمام نشده بود. واقعا باید 
الان بیایند پاسخگو باشند که چرا در حین برگزاری مسابقات 
ح کردند. اودر پایان گفت: از آقای  چنین انتقادهایی را مطر
لطف اله نسبی و آقای قارداشی رئیس فدراسیون تنیس 
روی میز تشکر کنم. آن ها در این مدت خیلی تلاش 
گرند  کردند. آقای لطف اله نسبی در مسابقات 
اسمش عربستان کنار من بود که حضورش 
که  شد  باعث  و  کشید  زحمت  خیلی 
بتوانم نتایج خوبی در این مسابقات 
بگیرم و امتیاز آن مسابقه در 
رنکینگم و اینکه بتوانیم 
از  را  المپیک  سهمیه 
تغییر رنکینگ بگیریم، 

تاثیر زیادی داشت. 

آرمان ملی: در حالی در روزهای گذشته بحث پرونده فساد 
مطرح شده که این روزها اخبار متفاوتی در این خصوص شنیده 

می شود. 
   حضور پس از برکناری 

سایت رسمی فدراسیون فوتبال پنجشنبه شب از برکناری 
سهیل مهدی رئیس کمیته مسابقات سازمان لیگ خبر داد 
کشوری فرد به عنوان سرپرست  که محمدرضا  کرد  و اعلام 
این کمیته انتخاب شده است. تسنیم روز گذشته نوشت: با 
این وجود مهدی که روز گذشته در ساختمان سازمان لیگ 
حضور پیدا کرده بود امروز و برای دومین روز متوالی بعد از 
برکناری اش در این محل حاضر شد. این موضوع شائبه صوری 
گر او واقعااز  که ا بودن برکناری مهدی را تقویت می کند، چرا
این مسئولیت کنار رفته دلیلی ندارد که به سازمان لیگ برود. 
مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال در این باره گفته بود: »به 
که افراد حاضر در پرونده باشگاه مس  این نتیجه رسیدیم 
رفسنجان )خداداد افشاریان و سهیل مهدی( را فعلاتعلیق کنیم 
تا زمانی که تکلیف از سوی نهاد قضائی مشخص شود.« با وجود 
اظهارنظر رسمی رئیس فدراسیون فوتبال مشخص نیست چرا 
سهیل مهدی در سازمان لیگ حضور پیدا می کند. این موضوع 
بیش از هر چیزی اعتبار احکام فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ 

را دچار خدشه می کند. 
   صحبت کربکندی

رسول کربکندی در گفت وگو با تسنیم، درباره پرونده اخیر 
فساد در فوتبال ایران که با پایان دوران فعالیت 

خداداد افشاریان و سهیل مهدی در فوتبال 
که در  گفتم  گفت: من بارها  همراه بود، 

فوتبال ایران فساد وجود دارد که می توان 
به داوری ها، دلالی ها و شرط بندی اشاره 
کرد. حالا هم این پرونده در حالی به 
بیرون درز کرده که این اقدام توسط 

ارگانی غیر از فدراسیون فوتبال انجام 
دادستانی  گر  ا و  است  شده 

نبود،  کرمان  استان 

قطعاپرونده یادشده مخفی می ماند. تعجب من این است که 
چرا فقط همین یک پرونده رو شده است، چون شکی وجود 
خ  ندارد که نمونه این اتفاقات بارها و بارها در فوتبال ایران ر
داده است، ولی در فدراسیون فوتبال هیچ اراده ای برای مبارزه 
با فساد وجود ندارد. وی در ادامه همچنین خاطرنشان کرد: 
من ۱0 سال پیش که سرمربی صبای قم بودم، در مصاحبه ای 
گفتم که فوتبال ایران کثیف است، ولی دیگر هیچ کس از من 
سؤال نپرسید که چرا این حرف را زدم. جالب اینجاست که سه 
میلیون تومان جریمه نقدی شدم و دو جلسه هم محرومم 

کردند! 
   نظر پورموسوی

سیدسیروس پورموسوی در گفت وگو با تسنیم، درباره پرونده 
اخیر فساد در فوتبال ایران گفت: این فقط یک پرونده است 
که رو شده و مطمئن باشید پرونده ها و تخلف های دیگری هم 
وجود دارد که هنوز رو نشده اند. امیدوارم برخورد با متخلفان 
مثل سال های گذشته نباشد که برخی افراد گردن کلفت تر از 
گر فدراسیون توانایی  قبل برگردند. من مدتی قبل گفتم که ا
جمع کردن این مسائل را ندارد، بهتر است در فوتبال را تخته 
کنند، اما به خاطر صحبت هایم جریمه شدم! حالا هم معتقدم 
گر قوه قضائیه به فسادهای فوتبال ورود کند، باید در این  که ا

فوتبال را تخته کرد. 
   فساد در داوری؟

فوتبالمان  خوب  مربیان  از  مهابادی  داود  حالیکه  در 
که یک داور از او خواسته پسرش را در  مدعی شده 
فهرست زیر ۲3 سال تیمش قرار بدهد و ۱0 امتیاز 
برای تیمش کسب کند! برخی از داوران نیز در 
کنش به این صحبت ها حرف های دیگری را  وا
بیان می کنند. البته برخی از این پیشکسوتان 
که در 90 درصد اوقات شروع  مدعی شده اند 
پیشنهادهای بی شرمانه از سوی برخی مربیان 
از  یکی  هاست.  باشگاه  عوامل  برخی  حتی  یا 
پیشکسوتان خوش نام داوری که سال ها نیز در 
داوری فوتبال کشور سمت رسمی داشته به شرطی 
که نامی از او برده نشود چند مورد جالب را بیان کرد 
و گفت: در گذشته ها نیز سابقه داشته که 
داوری پسرش را یک باشگاه به عنوان 
بازیکن جذب کرده در حالیکه آن پسر 
استعداد خوبی برای بازیکنی نداشته، 
اما باشگاه رقم خوبی را به این بازیکن 
کنون  پرداخت می کرده و آن داور که ا
بازنشسته شده برای این تیم با 
مسیر  خوب  پنالتی های  اعلام 
کند.  هموار  تیم  آن  برای  را 

حسین عسگری رئیس سابق کمیته داوران در این خصوص 
به فارس گفت: پیشنهادهای بی شرمانه در داوری فوتبال ما 
از گذشته دور تا امروز وجود داشته و این مساله فقط مختص 
امسال و پارسال و این سال های اخیر نیست. سال ۱374 زمانی 
که من داوری می کردم به خودم پیشنهاد بیشرمانه شد. در 
مسابقات لیگ آزادگان آن زمآنکه همین تیم های پرسپولیس، 
، نفت آبادان و.... حضور داشتند.  کتور استقلال، سپاهان، ترا
تازه این در حالی بود که من آدم تندی بودم وهرکسی جرات 
نمی کرد به سمت من بیاید اما یک باشگاهی که اسمش را 
نمی گویم از طریق یک واسطه پیشنهاد مالی سنگینی را مطرح 
کرد. وقتی می گویم عزم ملی برای مقابله با فساد در داوری باید 
وجود داشته باشد معنایش این است که وقتی داوری مثل 
وحید صالحی در رسانه ملی مقابل دیدگان میلیون ها ایرانی 
از فساد در داوری سخن می گوید فدراسیون باید نسبت به آن 
کنش نشان بدهد. یا ادعای صالحی درست است یا دروغ  وا
می گوید در هر دو صورت رسیدگی به این ادعا به سود داوری 
گر راست گفته بود که خیلی هم خوب است  می توانست باشد ا
گر دروغ گفته بود و ادعایش  و با مفسدان برخورد می شد و ا
کنشی از سوی فدراسیون  کذب بود با او برخورد می کردند اما وا
فوتبال ندیدیم! داوری مثل سیدعلی هم علنی می گوید 
می خواستند من را با سکه طلا بخرند ! او به خاطر شخصیتی که 
داشته خودش را حفظ کرده و این مساله را گزارش کرده است 
اما آیا به حرف او رسیدگی شد؟ به گزارشی که داد مسئولان 

فدراسیون فوتبال توجهی کردند؟!
کنش تاج    وا

مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال در پاسخ به این سوال 
ایسنا مبنی بر اینکه آیا پرونده فساد در فوتبال فقط مربوط به 
باشگاه مس رفسنجان می شود و اینکه چرا پس از گذشت دو 
سال به این پرونده رسیدگی می شود، توضیح داد: فساد وقتی 
کشف می شود، موضوع مورد رسیدگی قرار می گیرد. در سال 
خ داده است. وقتی  ۱400 در یک باشگاه کرمانی این اتفاق ر
کشف شد، یک نهاد نظارتی به این پرونده ورود کرد. آن ها وقتی 
به سراغ من آمدند حرف من این بود که ما در کمیته اخلاق و 
کم  انضباطی به بعضی مسائل رسیدگی نمی کنیم و باید در محا
کم رای دادند، ما در  گر این محا قضائی به آن رسیدگی شود تا ا
کمیته های قضائی مان به دنبال رای صادره، تصمیم گیری 
فوتبالی کنیم. این کار را زمانی که آرای قطعی صادر شد، انجام 
کنش به اینکه تمامی  می دهیم. رئیس فدراسیون فوتبال در وا
اعضای هیات رئیسه قرار است در رابطه به پرونده فساد در 
فوتبال احضار می شوند، تصریح کرد: این حرف بی خودی 
است. فدراسیون نقش بسزایی در پیگیری فساد داشته است. 
گر فسادی انجام داده،  البته بگویم که هر کسی در هر مقامی ا

ما از رسیدگی به آن استقبال می کنیم. 
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کنش به فساد در فوتبال ایران  وا

از حضور مهدی تا جریمه کربکندی!

ژابی آلونسو: سال ها به خود  
افتخار خواهیم کرد 

سرمربی لورکوزن از قهرمانی خاصی که تیمش 
کید کرد  به دست آورد سخن به میان آورد و تا
که این قهرمانی سال ها در یادها خواهد ماند. 
لورکوزن با هدایت آلونسو دست به کار بزرگی 
زد. این تیم با کسب 90 امتیاز و بدون شکست 
قهرمان بوندسلیگا شد تا یک رکورد تاریخی را 
، لورکوزن بعد از  به ثبت رساند. به نوشته کیکر
گزبورگ گفت: رسیدن به 90 امتیاز  پیروزی برابر آ
عملکرد بسیار خوبی است. بالاترین امتیاز 9۱ 
است. درست است که ما به این رکورد نرسیدیم 
اما قهرمانی بدون شک امری غیر عادی است 
که ما توانستیم به آن برسیم. این یک دستاورد 
بزرگ نه تنها در آلمان بلکه در اروپاست. او ادامه 
داد: از فردا ما هدف های بزرگ تری خواهیم 
داشت. هفته آینده برای ما بسیار مهم خواهد 
بود. امشب و فردا در کنار هواداران خود جشن 
می گیریم و بعد از آن به تمرین برمی گردیم تا با 
آمادگی بیشتر برای دیدارهای بسیار مهم بعدی 

به میدان رویم. 

ویژه

علیرضا جهانبخش که آخرین 
بار 6 ماه و هفت روز قبل در 
مسابقه لیگ اردیویسه هلند 
مقابل آلکمار و باشگاه سابق 
خود در ترکیب فاینورد قرار گرفته 
بود، دیروز دوباره به جمع 11 نفر 

گشت. اصلی باز

گنین که به دلیل  گوستاوو وا
حواشی پیش آمده در لحظه 
تعویض و آنچه مدیرعامل 
تراکتور »بی حرمتی« او به مربی 
این تیم خوانده بود، به کمیته 
انضباطی احضار شد، همراه 

با تیم سفر کرد. 

باشگاه مس رفسنجان از پوستر 
جالب خود برای دیدار با ملوان در 
انزلی رونمایی کرد. باشگاه مس 
رفسنجان از تصویر محمدمهدی 
محبی که در بازی های گذشته این 
تیم تاثیرگذار بوده روی این پوستر 

استفاده کرده است. 

ت
شــ

س نو
عک

گشت سفر         پوستر   باز

گفتوگو

بهادر عبدی بازیکن سال های نه چندان 
دور پرسپولیس در خصوص وضعیت این تیم 
در هفته های پایانی لیگ برتر صحبت کرد. وی 
می گوید به قهرمانی خوشبین هستم و دوست 
دارم قهرمانی را در ورزشگاه آزادی کنار هواداران 

جشن بگیریم. 
ل     در دیدار پرسپولیس مقابل استقلا

خوزستان چه نظری دارید؟
 یکی از حساس ترین بازی های پرسپولیس در 
3 دیدار آینده مقابل همین استقلال خوزستان 
که آن ها برای رهایی از قعر جدول  است، چرا
خ پوشان صف  و سقوط با تمام قوا مقابل سر
آرایی خواهند کرد. دیدار رفت ۲ تیم در اهواز 
با تساوی ۲ بر ۲ همراه شد و باید این نکته را در 
نظر بگیریم که استقلال خوزستان در آن زمان 
کنون که به  به طور کامل تقویت نشده بود. ا
پایان لیگ نزدیک شده ایم شرایط خوبی در 
جدول ندارند، اما با توجه به بازیکنان خوبی 
کسب حداقل یک  که در اختیار دارند برای 
امتیاز وارد میدان خواهند شد. باید استرس را از 
بازیکنان دور کرد و از میزبانی این مسابقه نهایت 
استفاده را برد. از همه هواداران دعوت می کنم تا 
در ورزشگاه آزادی حضور پیدا کنند و تیمشان را 

حمایت کنند. 
   عملکرد سرخپوشان مقابل هوادار در 
هفته بیست وششم را چگونه ارزیابی می کنید؟

بازیکنان پرسپولیس در دیدار مقابل هوادار 
کار تیمی خوبی انجام دادند و موقعیت های 
خوبی را روی دروازه هوادار به وجود آوردند. در 
سوی مقابل هم هوادار موقعیت های خوبی 
ایجاد کرد و خداراشکر روی درخشش بیرانوند 
خ پوشان دفع شد. در  خطر روی دروازه سر
فوتبال ایران تیم ها محتاطانه بازی می کنند و 
این در اواخر لیگ طبیعی است، اما در فوتبال 
اروپا تیم ها احتیاط  را کنار گذاشته و رو به بازی 
بازی مقابل استقلال  هجومی می آورند. در 
خوزستان قطعایکی دو موقعیت ۱00 درصد در 
همان ابتدای مسابقه برای سرخ پوشان ایجاد 
گر از آن استفاده کنند در ادامه  خواهد شد که ا

پیروز میدان خواهد شد. 
   پرسپولیس قهرمان این فصل لیگ برتر 

می شود؟
 امیدوارم هواداران در ادامه پرسپولیس را برای 
3 بازی حساس در آینده حمایت کنند و تا حد 
امکان حواشی را از تیم دور کنند. ۱0 سال است 
که پرسپولیس با نابرابری ها می جنگد و هواداران 
یار دوازدهم تیم هستند. امیدوارم هواداران 
خوشبین باشند و توجهی به حواشی تیم های 
دیگر نداشته باشند و اصول خود را برای حمایت 
از تیم به کار بگیرند. به قهرمانی خوشبین هستم 
و دوست دارم قهرمانی را در ورزشگاه آزادی کنار 

هواداران جشن بگیریم. 

عبدی: 
 به قهرمانی 

خوشبین هستم

شاهکار تنیس روی میز تکمیل شد  
ایسنا: ندا شهسواری در فینال رقابت های 
تنیس روی میز انتخابی المپیک در منطقه 
آسیای میانه به پیروزی رسید و سهمیه المپیک 
پاریس را به دست آورد. فینال رقابت های تنیس 
روی میز انتخابی المپیک در منطقه آسیای 
میانه بین ندا شهسواری و نماینده قزاقستان 
برگزار شد که در پایان شهسواری موفق به کسب 
سهمیه المپیک ۲0۲4 پاریس شد. ندا شهسواری 
در این رقابت به مصاف سروناز از قزاقستان رفت 
که با حساب چهار بر سه برنده شد و سهمیه 
المپیک ۲0۲4 پاریس را به دست آورد. شهسواری 
بزرگ مربی اش حمیده  این پیروزی  از  پس 
ایرانمنش را در آغوش گرفت. شهسواری پیش 
از این سابقه حضور در دو المپیک را داشت و 
کنون برای سومین بار حضور در المپیک را تجربه  ا
خواهد کرد. شهسواری در نیمه نهایی مهشید 
اشتری دیگر نماینده ایران را شکست داد. روز 
شنبه گذشته نیز نیما و نوشاد عالمیان به فینال 
مسابقات انتخابی المپیک در آسیای میانه راه 
یافتند تا سهمیه المپیک انفرادی مردان ایران 

هم قطعی شود. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
کتور  تسنیم: پس از اینکه محمدرضا زنوزی مالک باشگاه ترا
تبریز از آمادگی خود برای تیمداری در شهر مشهد خبر داد، 
احسان اصولی سخنگوی فدراسیون فوتبال و رئیس هیات 
فوتبال استان خراسان رضوی در نامه ای به زنوی آمادگی این 
استان برای تیمداری او در شهر مشهد را اعلام کرد. هوشنگ 
کتور در مصاحبه روز گذشته  نصیرزاده مدیرعامل باشگاه ترا
خود از درخواست های تعدادی از کلانشهرها برای باشگاهداری 
گروه توسعه سرمایه گذاری دریک در آن شهرها خبر داد و گفت: 
درخواست هایی از سوی برخی کلانشهرها برای باشگاهداری زنوزی 
به ما ارسال شده است که در این بین با توجه به وجود امکانات و 
زیرساخت های مورد نیاز و همچنین علاقه زنوزی به مشهدالرضا، 
موضوع خرید امتیاز یک باشگاه لیگ برتری و انتقال آن به شهر 

مقدس مشهد در جلسه هیات مدیره دریک بررسی خواهد شد. 

بیــنالمــلل
   در حالی که به روزهای پایانی فصل نزدیک می شویم همه 
کروس برای فصل بعد  منتظر مشخص شدن وضعیت تونی 
هستند. هیچ کس، مطلقاهیچ کس نمی داند که کروس قرار است 
چه تصمیمی بگیرد. تعداد کمی تصور می کنند که او تابستان 
امسال رئال را ترک می کند چون تصور این موضوع دشوار است. 
روزها، دقیقه ها و ثانیه ها می گذرند و هیچ سیگنالی وجود ندارد و 
معلوم نیست که تونی کروس برای فصل بعد چه تصمیمی گرفته 
است. در رئال می ماند یا از تیم جدا می شود؟ کروس می داند 
گر  گر بخواهد ادامه می دهد و ا که همه چیز در دستان اوست، ا
هم بخواهد از تیم خواهد رفت. سال گذشته هم وضعیت تا 
حدودی همین طور بود و در نهایت ۲۱ ژوئن ۲0۲3 رئال مادرید 
خبر تمدید قرارداد با او را اعلام کرد. او همه پیشنهادهایش از جمله 
پیشنهادهای نجومی از عربستان را رد کرد تا در رئال  بماند. »هنوز 
فوتبالش باقی مانده است؛« این توصیفی است که این روزها خیلی 
درباره تونی کروس می شنویم. تونی کروس قبلا به صراحت گفته 
است که می خواهد در اوج بازنشسته شود. او دربار ه این موضوع 
گفت: برای من مهم است که در سطح بالا فوتبالم را به پایان ببرم 

و دوران فوتبالم را کش ندهم هیچ چیز را رد نمی کنم. 
کروس در 34 سالگی آنقدر درخشان ظاهر شده که 

نامش بین ۵ نامزد برتر توپ طلای آتی به چشم 
می خورد. او به تیم ملی آلمان هم دعوت 

شده و قرار است در یورو برای ژرمن ها 
بازی کند. لونین، لوکاس واسکس 

تمدید  حال  در  مودریچ  و 
قراردادهایشان هستند. به 
این ترتیب هافبک کروات، 

مسن ترین بازیکنی خواهد بود 
که در تاریخ رئال مادرید برای این تیم بازی کرده و 

از پوشکاش پیشی می گیرد. در این بین سبایوس 
با وجود داشتن قرارداد تا سال ۲0۲7 می تواند رئال 
را ترک کند و در نهایت درباره خوسلو هم مادرید در 

حال آماده شدن برای پرداخت ۱. ۵ میلیون یورو گزینه 
خرید دائمی او است. 

مدرس فیفا:  مهم این است که VAR   الان در ایران است
تانمر دوری مدرس مصری فیفا در   
 VAR کلاس  افتتاحیه  مراسم  حاشیه 
اظهار داشت: از فدراسیون ایران بابت 
دعوت از بنده تشکر می کنم. فیفا همیشه 

تلاش می کند در هر نقطه دنیا داوری را 
توسعه بدهد و یکی از بخش های توسعه 

داوری، VAR است. 
به همین دلیل من را انتخاب کردند تا 
برای تدریس به ایران بیایم تا این رشد 
 VAR و توسعه در داوری ایران از طریق

اتفاق بیفتد. 
برای پیاده سازی کمک داور ویدئویی 
چند فاز وجود دارد که ما فاز اول را در 
کردیم. وی افزود: داورها  ایران شروع 
می دهند  انجام  اینجا  تمریناتی  اینجا 
که قرار است در  مشابه همان اتفاقی 
بازی بیفتد. تکنولوژی در بازی 
به داوران کمک می کند و حق 
تمام تیم ها را به آنها می دهد. 
داور در چهار آیتم می تواند 
ویدئویی  داور  کمک  از 
قرمز  کارت  کند؛  استفاده 

مستقیم، پنالتی، گل شدن یا نشدن توپ 
و اشتباه در شناسایی هویت بازیکن. این 
چهار آیتمی است که داور می تواند از آن 
کمک بگیرد. داوران باید قبل از داوری در 
هر مسابقه لاینسس لازم را دریافت کنند. 

کنند و تمرین  پس باید خیلی تلاش 
کارشان  کنند و از این به بعد  و مطالعه 
بسیار سخت است. »سیستم کمک داور 
ویدئویی خیلی دیر به ایران رسید و گفته 
می شود این موضوع به دلیل تحریم های 

موجود بوده است. 
آیا این اتفاق با ذات فوتبال بین الملل 
همخوانی دارد؟«، مدرس فیفا در پاسخ به 
ح این پرسش تصریح کرد: بهتر است  طر
اینطور بگویم که الان در مورد تحریم ها 
الان  که  است  این  مهم  نزنیم،  حرف 
تکنولوژی VAR اینجاست و من از سمت 
فیفا برای تدریس اعزام شدم. الآنکه همه 

چیز فراهم است، همه دست به دست هم 
بدهیم تا هر چه سریع تر در ایران پیاده 
کنش به سؤالی درباره  شود. وی در وا
مسائل مطرح شده در کلاس VAR عنوان 
و  تحلیلی  تصمیمات  قطعادرباره  کرد: 

حقیقی صحبت خواهیم کرد. 
ما از دو واژه متفاوت استفاده می کنیم؛ 
بازبینی و چک! برای صحنه های حقیقی 
 VAR نیازی به بازبینی نیست و فقط اتاق
چک و به داور اعلام می کند، اما برای 
در  حتمابازبینی  تحلیلی  صحنه های 
دوری  تانمر  شد.  خواهد  انجام  زمین 
مدرس مصری فیفا راجع به اینکه مهدی 
چقدر  آسیا  نایب رئیس  به عنوان  تاج 
کمک کرده است تا VAR به ایران بیاید، 
 AFC نایب رئیس  به عنوان  تاج  گفت: 
کمک خودش را کرده است که الان من و 

تکنولوژی اینجا هستیم. 

از زمان تغییر مالکیت 
استقلال آرامش دارد 

بهتاشفریبا
کارشناسفوتبال

از هفته بیستم به بعد دیگر بازی آسانی برای هیچ تیم مدعی 
کت الهامی سرمربی نساجی شده، این  وجود ندارد. از زمانی که سا
تیم پس از چند بازی به شرایط خوبی رسیده و در هفته های اخیر 
هم نتایج خوبی گرفته که باعث شده تا خود را از منطقه سقوط دور 
کند و برابر استقلال هم به دنبال آن خواهد بود تا حاشیه امنی برای 
خود ایجاد کند. شرایط استقلال خوب است و روزبه چشمی و صابر 
حردانی هم به تیم اضافه می شوند، به غیر از یامگا و مهدی پور 
که تا پان فصل نیستند، تمامی مهره ها در اختیار سرمربی تیم 
هستند. بازی در قائمشهر سخت است، چون حریف هم هواداران 
پر شور و خوبی دارد، هم اینکه نتایج خوبی در این هفته ها کسب 
کرده است. قطعاآنالیز بسیار خوبی از تیم استقلال شده و راه های 
گلزنی تمرین شده و می شود. با این حال شرایط روحی استقلال 
بسیار خوب است و روش بازی حساب شده ای که تیم را به نتیجه 
می رساند، بار ها مورد استفاده قرار گرفته و ملکه ذهن بچه ها شده 
است. از زمانی که هلدینگ خلیج فارس مالک باشگاه شده، 
کم شده و در آرامش پیش می رود. کسب 3 امتیاز  آرامش بر تیم حا
دیدار با نساجی خیلی اهمیت دارد. فرصت اشتباه نیست و باید 
صدر جدول را حفظ کرد. یک امتیاز حاشیه امن خوبی نیست و 
باید در همه بازی ها برنده شد تا قهرمانی مسجل شود. شرایط 
استقلال خوزستان برای ماندن در لیگ برتر خیلی سخت شده و 
گر هواداران استقلال تهران به حمایت این تیم بروند شاید بتوانند  ا
از پرسپولیس امتیاز بگیرند. در جریان مسابقه است که نتیجه 
گر می خواهد صدرنشین باشد  مشخص می شود، اما استقلال ا
نباید جز خودش روی تیم دیگری حساب کند، چون تمرکزش را 
از دست می دهد و ممکن است امتیاز از دست بدهد. اشتباهات 
داوری همیشه وجود دارد. حتی با وجود VAR هم اشتباهات 
داوری به طور کلی از بین نمی رود. در بازی رئال مادرید و بایرن 
مونیخ هم داور با وجود VAR به اشتباه تصمیم گرفت. هیچ گاه 
نمی توان از دید منفی نگاه کرد که داوران جهت دار سوت می زنند. 
آماری که از سوی کارشناسان داوری وجود دارد از ابتدای فصل 
تا به اینجا امتیازاتی از استقلال بابت اشتباهات داوری کسر 
شده، ممکن است رقیب سنتی هم نظراتی داشته باشد که این 
موضوع برای خودشان قابل احترام است، اما با رجوع به نظرات 
کلی کارشناسان داوری استقلال بیشتر از اشتباهات سهوی 
داوران متضرر شده است. نمی توانم به پیشکسوتی از استقلال یا 
پرسپولیس بگویم در گفتارت دقت کن، هر کسی شخصیت کاری 
و فوتبالی خودش را دارد، من به نوبه خودم هیچ گاه به هیچ تیمی 
حتی پرسپولیس که رقیب دیرینه ماست توهین نکردم و احترام 
گر به همدیگر احترام بگذاریم تنش میان هواداران دو  گذاشتم. ا
تیم کمتر می شود. همیشه رعایت کردیم و امیدواریم پیشکسوتان 
محترم دو تیم شرایط را رعایت کنند. کری خواندن با رعایت حد و 
حدودش بسیار خوب است. می توانیم حرف مان را با کمال احترام 

به رقیب مان بزنیم و نباید به همدیگر بی احترامی کنیم. 


